
IzPnAtíODAJ
[0ŘEllott§l0
červen 2018 cena 4r-Kč

§

zlŤ'\].F ll
lr i.§ l)|

§h/



Most Hoftík

Jelikož se nám nepodařilo sehnat 8rantové
prostředky na rekonstrukci mostu přes řeku Jizeru
v Hoftíku, který je dlouhodobě v haVarijním stavu,
rozhodlo zastl]pitelstvo obce uvolnit na příští rok
finanční prostředky na rekonstrukci mostu
ž obecní pokladny z rezerv, které byly V minulých
letech vytvořeny, V zamních měsících by mělo noVé
zastupitelstvo Vypsat výběrové řízení na
dodavatele stavby. Tato by měla b,ít provedena
v následujicím roce, Byla uskutečněna i jednání
s krajem, který přislíbil finanční pomoc při stavbě
mostu, stejně tak bylo jednáno i na správě Krnap a
itam pan ředitel přislíbil, že 5e pokUsí finančně
Vypomoci.

Hasiči příchovice

V květnu proběhla oslava 50.1et spolupíáce 5 ha5iči
z německého Gerichshainu. oslávy trvaly 3 dny a
celá akce 5e Velice Vydařila, Včervnu proběhla
okrsková soUtéž na Pustinách, Zúčastnilo se jedno
díiJžstvo mužů (7.místo) a jedno družstvu žen
(1,místo). V sobotu 16,června 5e uskutečnila
tradiční Příchovická pouť, l tato akce byla
Vydařená.

Hásiči Polubný

V červnu se polubenštízúčastnili okrskové soutěže
v Pustinách, kde družstvo mužů obsadilo 4.misto.

Volby

Letos na podzim, 5, - 6.října 2018, proběhnou
Volby do zastupitelstva naší obce. chtěl bych na
tomto místě apelovat na všechny, kteří se budou
ucházet o místa v zastupitelstvu. Neberme 5i

příklad z vyšší politiky, NepoužíVejme žádné
podpásoVky, chovejme se k sobé slušně, soupeřme
čestně a férově. Dokažme, že imalá politaka na
obecni úrovni 5e dá dělat bez zb!.tečného
osočování a útočení na sebe.

Hřbitov příchovice

O hřbitov v Příchovicích se několik posledních let
starala rodina Čermákova -Jakub, Leona a Roman,
Chtěl bych jim na tomto místě za Vzornou údížbu
hřbitova po celou dobu, co se o tento starali.
Vysoko postavenou laťku se nyni pokusí udržet
Dominik Bergman, kteď se od letošního roku bude
o hřbitov v příchovicích starat.

Výlet pro seniory

Ve čtvrtek 6.9.2018 se Uskutečni druhý letošní
výlet pío seniory. Navštivime tentokrát Prahu -
máme pozvánku od pana senátora Jaro5lava
Zemana na prohlídku prostor senátu. Pozvánky
budou včas rozeslány.

Úprava parku na Horním Polubném

obdíželi jsm€ 8rant z fondu Mikroproiektů
Eurore8ionu Nisa na revitalizaci parku vHornim
Polubném. Vsoučasné době již byly instalovány
herní prvky. Nyní budou následovat, po ukončení
výběrového řízení, terénní úpravy parku,

proškolení řidičú seniorú

Na základě dostatečného počtu zájemců o kurz
řidičů seniorú by měl b,it tento proveden přibližně
Vpolovině měsíce července. Zájemci budou Včas
informování, Vše záleži na kapacitě školitele.

Jizerky pro Vás o.p.5.

Ve spolupráci spolským partnerem se podařilo
získat 8rant na opravu dalších dvou kapliček Bude
opíavena kaplička V Rejdicích nad lanovou dráhou
- zde bude vyměněna střešní konstrukce, nové
okno a oprava fasády. Dále kaplička v Příchovicích
při cestě do Pustan, zden bude vyměněna střech,
provedena oprava Vnější i vnitřní fasády a
provedeno odvodnění. Tímto budeme mít Vobci
opraveny Vše(hny kapličky, které nejsou
památkově chráněny. Jediná památkově chráněná
kapličky stojí u dolní stanice lanovky v Rejdicich,
tam se pokusíme dohodnoul 5 památkáři o opravě
v budoucích letech,
Polský paítner bude opravovat vodní příkop u
hradu Ve staré Kamienici. .le to již několikátý 8rant,
který se podařilo s tímto partnerem získat z íondu
mikroprojektů Eulore8ionu Nisa. Díky tomu se
o,p.s. ]izerky pro Vás daří udržovat kulturní
památky V naší obci v dobré kondici.

ZpráVy a zprávičky pro Vá5

Ve spolupráci se starostou

připíavil stani5lav Pelc



SPOLECENSKA KRONIKA OBCE
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GRATUlÁcE

V měsíci červnu, červenci, sřpnu a zářísvé iubileum slavili a
slaví :

zELlNKoVÁ zdenka, LAMRoVÁ zuzana , DoKULlLoVÁ Eva,
KoVAčíKoVÁ Mária, KUčERoVÁ Annelies, čERMÁrovÁ lana,
NosEK Antonín, ZAVAD|L Karel, KoVÁŘoVÁ Jarmila,
BoUKALoVÁ Drahuše, soUKUPoVÁ Ludmila,
VoD5EĎÁLEK Verner, NYERGEs ondřei, sAMlovÁ Lydia

Jubilanti, kteří si nepřejí být na stránkách Kořenov§kého zpřavodaje zveřejněni, prosíme, aby se
ozvali osobně čiteleíonicky - oÚ Kořenov (tel.č. 483399035)

UMRTl
Bohuželživot přnáší iclNíle snutku. v poslední době isme §e roy'ouěill s našimi
spoluoběany :

Rampouch Jos€f
Kopej9ka František
Remer patrik

NARozENi

sI.

sl.

Sajdlová a p. Fiřtík

Potocká a p. Doubek

sl. Wodsedalková a p. Boudík

syn Pavel

dcera Barbora

syn Karel

Rodičům přejeme hodně úspěchů při výchově
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UsNEsENí
z ied ná ní zastu pitelstva obce Kořenov konaného dne 14.3.2018

zastupitelstvo obce schVa!uje:

2.1. prodej pozemku ppč. 2877/13 k.ú. Polubný panu Davidu Markovichirnside, Praha 7 za cenu
500 xč za m2.

č.u,13/18,8 xano
2,3. zřízeníVěcného břemene na ppč, 2969/3 k.ú. Polubný pro umístění a provozovanl
plynového zařízení pro GasNet v ceně 30 tis, Kč + 1 tis. KČ za délko\^i metr záboru.

č.u. 14/18,8x ano
2.4. zřízeníVěcného břemene na ppč, 2091 k,ú, Jizerka pro ČEZ Distribuce a.s. pro vedení kabelu
NN za cenu 30 tis, Kč plusl tis, Kč za délko\^i metrzáboru.

č,u,20/18,8xano
2.5. zařazení žádosti o změnu Využití pozemku ppč. 1449/2 k.ú. Polubný do seznamu záměrů k
posouzenÍV případě přípravy pro změnu Územního plánu s požnámkou, Že zastupitelstvo je zásadně
protitomuto záměru,

č.u.15/18,8xano
3. rozpočtové opatření č. 1/2018 kde dochází k:

navýšení příjmů o 914000,, na celkové příjmy 2aa7647o,-
navýšenívýdajů o 61,29I, na celkové Výdaje 27 277 aa2,-
ponížení fjnancování o a5z7o9,- na celkové íjnancování 1 658 588,,
a 2měně záVazných ukazatelů dle předloženého návrhu.

č,u, 16/18, 8x ano
5,1. sdělení odpovědi, že obec není opráVněná odstranit stavbu pomníčku

č,u,17/18,8 xano
6,5. finanční dar skiklubu U Čápa Příchovice pro rok 2018 Ve Výši 20 tis. Kč

č.u.18/18,8 x ano

Zastupitelstvo obce doporučuje:

2,2. uzavřít nájemnísmlouvu na pozemky ppč. 991/7, ppč.975, ppč.941 a ppč, 996 V k.ú.
Příchovice u Kořenova se společnostítJ Čápa Příchovice s.r.o. za 1 Kč ročně pro disk8olfové hřiště.

č,u. 19/18, 8x ano

UsNEsENí
z jednání zastupitelstva obce Kořenov ze dne 18.4.2018

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1,3. prodej částipozemku ppč, 1587/1 k,ú. Polubný za cenu 50 Kč za m2 panu Pavlu Petroušovi,
KořenoV

č,U. 21/18, 8x ano
7.4. zřízeníVěcného břemene na pozemku ppč. 2884/10 k,ú, Polubný pro vedení plynové přípojky
pro dům čp. 882 v Kořenově za cenu 30 tjs. Kč 5 přičtením 1000 Kč za každý započatý běžný metr
záboru pro GasNet, s.r,o.,

č.u,22/18,8x ano
1,5. Plán financování obnovy Vodovodů a kanaljzacíobce Kořenov

č.u.23/18,8 xano
3.1, poskytnutí finančního daru Ve Výši 5 tis. Kč na konánímistrovstvi ČR v požárním sportu
družstev V Liberci 24. až 26, srpna 2018 Hasičskému záchrannému sboru Libereckého kra]'e.

č.u. 24/ 18, 8 x ano



3.2. poskytnutífinančního daru sboru dobrovolných hasičů Příchovice na konáníoslav 50 let
družby s německým sborem Ve Výši 30 tis. Kč

č.u. z5l 18, 7 x ano, Ix zdlžel
3.3, návrh zajištěníopravy mostu Hoftík pro příští rok s konáním Výběrového řízení na dodavatele
v letošním roce.

č.u.26/18,8xano

zastupitelstvo obce doporučuje:
7.z. uzavření nájemní smlouvy na pozemek ppč, 309 k.ú, Polubný za cenu 4,83 Kč za metr
čtverečni ročně s lng. Zdeňkem Liškou, Praha

č.u.27/78,8xano

UsNÉsENí
z jednání zastupitelstva obce Nořenov konaného dne 23.5.2018

Zastupitelstvo obce schValuje:

1,1. prodej části pozemku ppč, 1527/12 k.ú. Polubný Barboře a Romanu Humeni, Praha ža cenu
500 Kč za m2,

č.u.28/78,7 x ano
1,3. zřízeníVěcného břemene na čerpáníVody ze studny na ppč,561/2 k.ú, Polubný pro objekt
Lenky Blažkové, Zvole za cen! 500 Kč,

č.u.29/1,8,1 x ano
1.4. prodej pozemku ppč. 1088/2 k,ú. Polubný M8r, Karlu Mňukovi za cenu 6, Kč za m2 po
provedení kanalizačnípřípojky objektu na stpč. 1216 do kanalizace obce,

č.u.30/18,7xano
1.5, zřízení Věcného břemene služebnosti práVa příjezdu a pří§tupu přes pozernek ppč. 134j /2
k,ú, Polubný pro objekt če. 1250 v KořenoVě na stpč. 120 k,ú- Polubný za cenu 50o Kč spo|u s
povinnostíúdrŽby polemku 2 x roaně posekanim,

č.u.31/]8,7 xano
3.7. počet 9 zastupitelů pro období 2o7a-2ozz.

č.u. 32/ 78,-l x ano
3.2. Rozpočtové opatření č. 2/2018

navýšení příjmů o 42 4oo,- na celkové přúmy 28 918 870,-
navýšení Výdajů o 1 590 499,- na celkové Výdaje 28 808 381,-
navýšenifinancovánío 1 548 099,- na celkové financování 110 489,-
a změna závažnÝch ukazatelŮ dle předloženého náVrhu

č.u, 33/18, 7x ano
3,3. účetní záVěrku obce Kořenov za rok 2017

č.u.34/78,j x ano
3.4. účetní záVěrku příspěVkové organjzace Základní školy a Mateřské školy Kořenov, okres
Jablonec nad Nisou, a ponechání zlepšeného Výsledku hospodaření Ve Výši 37 931,57 Kč na účtu č,
432 - nerozdělený zisk

č.u.35l18,7 /,ano
3.5, záVěrečný účet obce Kořenov za rok 2017 souhlas s celoročním hospodařením bež výhrad

č.u.36/18,7 xano

Zastupitelstvo obce zamítá:

3,9. poskytnutífinančního příspěVku na provoz Ljnky bezpečí
č.u,37118,8 x ne



vírÁNí ončÁNrú
V 5obotu 16, června přivítal nové občánky starosta obce KořenoV pan Luboš Marek.

Velké poděkovánípatříředitelce školy M8r. Lence Lipské a jejíín svěřencům za krásný kulturní
program.
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Naše obec opět vvhróla soutěž ve třídění odpadu ve své
kateqorii - má to smvsl třídit odpad

výsledkyiiž 13, řořníku soutěie v tříděníodpadů

v Libere.kém křaii zlatá popelni.e bylyslavno§tně

vyhtášeny na Ještědu. Neitépe 5i v ro(e 2ol7 v třídění
vedti vobcÍCh do5ooobyvatel, neboť iv absotutním

pořadíjsou na prvníchtřech mí§tech právě tlrto menší

obce. Neilépetřídili v Paseká(h nad Jizerou,druhé mí§to

obsadit loňský vítěz Bedřichov a třetí příčka patříopět

Albrechticím v Jizershý.h horách.

Soutěž Zlatá popelniceje určená obcím V Libereckém kraji, které soutěžíV množstvíVytříděného

odpadu. Vyhtašovateié, Liberecký kraj a ALrtorizovaná obalová společnost EKo-KoN4, a,5., chtějíjejím

prostřednictvím motivovat obce ke zvýšen í m nožství Vytříděných odpadů z domácností,13. ročnik

proběhl pod záštitou člena rady Ljbereckého kraje pana Jiřího Lóffelmanna z resortu životního

prostředí, zemědělstvía rozvoje Venkova. V rámcivyhlášenívýsiedků soutěže zlatá popelnice proběhlo

i vyh tášen í v,ýsled ků so utěží ko lektivn ích systémů a AsEKoL a.s. (soutěž Ve sběru drobného elektra) a

ELEKTRoWlN a.s, (soutěž ve zpětném odběru elektrozařízen0.

V roce 2017 Vytřídilv průměru každý obyvatel Liberec kého kraje 23,1kilogramu Vytříděného papíru,9,6

kilo8ramu plastů, 12,4 kilogramu skla a půl kilogramu nápojo\^ých kartonů, Toje tedy celkem 45,6

kilo8ramu l,ytříděného odpadu, cožje pouze o 1,3 kito8ramu méně, nežje průměr ČR, Tento Výsledek

řadíLiberecký kraj na 10. příčku v pomystném pořadíkrajů, Pokud ale k dosaženým výsledkům

připočtemeještě bezmála 16 kilogramů Vytříděných kovů, Pak přesáhne celková \,^ýlěžnost 61

kilo8ramů na obwatele za rok, cožje v rámci ČR nadprůměrný Výsledek, který Liberecký kraj posune na

7. příčku v mezikrajském srovnáni Vtříděnípapíru byl Liberecký kraj mezi ostatními kraji absolutně

nejlepší,

Do soutěžejsou Zařazeny Všechny obce V kraji, které majíuzavřenou 5mlouvu o zajištěni zpětného

odběru a Využitíodpadů z obalú se spo lečností EKo- Ko lÝl, a.s, - aktuálněje to 214 měst a obcí, Každý

ročníkje automaticky zahájen prvnim dnem kalendářního roku a probíhá po celých 12 měsíců.

Vzhledem k odlišnostem Ve funBováníodpado\.ých systémů V obcích a městech, soutěží o bce j iž

druhým rokem Ve čtyřech kategoriích rozdělených podle počtu obyvatet. FinančníodměnU od Ao5

EKo-KoM, a.s. získáVajíprvnítřiV každé kate8orii. Všichni finalisté obdrželizbrusu noVé poháry, které

Vzešly z autorské soutěže na střední uměleckoprůmyslové školesklářskéV Kamenjckém Šenově, Tyto

poháryVěnoval do soutěže Liberecký kraj,

PrVn í kategoriíjsou obce do 500 obyvatel(celkem 5 finaUstů), druhou kate8oriíjsou obce nad 501

obyvatel (celkem 5 finalistů).

Třetí kate8o riíjsou města do 3 500 ob\,vatet (celkem 5 finalistů)a čtvrtou kategoriíměsta nad 3 5o1

obyvatel (celkem 5 finalistů),

Zvláštn í katego riíje kategorie,,skokan roku", Ve které 5e soutěžíbezohledu na statutobce,



\ÝsLEDKY 5oUTĚžE ZLATÁ PoPELNlcE 2017

oBcE Do 500 oBWATEL

1. místo

2. místo

3. místo

4, místo

5. místo

oBcE NAD50l oBWATEL

l. místo

2. místo

3, místo

4. místo

5. mí§to

[4 ĚsTA Do 3 500 oBWATEL

1. místo

2. místo

3. míďo

4. místo

5. místo

MĚsTA NAD35o1oBWATEL

1. místo

2. mí§to

3. místo

4. místo

5. místo

SKOKAN ROKU

obec Paseky nad Jizerou

obec Bedřichov

obec Albrechtice V Jiz,horách

obec Jestřabív krkonoších

obecvítkovice

obea xořénov

obec skuhrov

obec JosefůV Důl

obec Horní Branná

obec karlovice

20 000,_ Kč

15 000, Kč

5 000,_ Kč

věcná odměna

věcná odměna

20 000,_ Kč

15 000, Kč

5 000,_ Kč

věcná odměna

věcná odměna

město Rok}tnice nad Jizerou

město Harrachov

město Jablonec nad Jizerou

město Rychnov u Jablonce nad Nisou

město LLrČany nad Njsou

město Jilemnice

město Lomnice nad Popelkou

město Tuínov

město semity

město Nouý Bor

obec Krompach

30 000,_ Kč

20 000,, Kč

10 000,_ Kč

věcná odměna

věcná odměna

30 000,_ Kč

20 000,_ Kč

10 000,_ Kč

věcná odměna

věcná odměna

10 000,- Kč

zdloj: Lucje Múllerovó, EKo-KoM, 0.s



Ve Slané
pospolu.

\.

Ze života kořenovské školy ve fotografiích LVll

u Semil se konala 10.
po soutěži náslcdoval

dubna 20l8 soutěž v recitaci v rámci projektu Malotřídky
čarodějnický bál, kde se děti v maskách vydováděly

Nejúspěšnější kořenovští lecitátoři...,

23, dubna 2018 proběhl na naší škole zápis dětí do prvního ročníku. Do lavic v záři usedne 1l
prvňáčků, kteří při zápisu předvedli svoji zručnost a znalosti, Po oíiciální části Zápisu
následovala prohlídka celé budovy v doprovodu starších žáků. Tak 1.září se na vás těšíme!

U příležitosti v]ýtvamé soutěže ,,Má vlast", kteráje motivována letošním 100.výročim vzniku
naší republiky, se žáci z drr,ržiny zapojili do v},tvořeni lípy - našeho národniho stromu,
ohodnocení získali za školu tii jednotlivci a skupinová práce družiny. Našim malým
výtvamikům blahopřejeme!



Mezinárodní den dětíjsme oslavili na přichovickém minigolfu. Ti, které golfomrzel, se

věnovali fotbalu nebo cvičeni na prulezkách, Plostě den dětíjak má být!

§{-
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Ve velkém horku se konal atletický trojboj v Plavech. soutěžilo se v hodu kiketo\im
míčkem, běhu na 50 nebo 60 melrů a skoku do dálky, Naše škola opět bodovala, ziskali jsme
v tomto letošním posledním klání Malotřídky pospolu osm medailí.

v kategorii žáků l.a 2. ročníkujsme nedali nikomu šanci stát na stupních vitězů,..,

/ llarůjsme odjízdeli moc :pokojenr,..,

Ir'^ř__^.,:rí *_,]-:]:-rá



11.čer,7na 20l8 se konal v,.ýlvamý den v Polsku. Naši školu
starších žáků. kořenovští šikulové tvořili zlímek z kartonů.
Děkujeme za vzomou leplezentaci !

reprezentovalo Šest

výsledkem byla zdařilá díla.

v nínci ávodů o Pohár běžce Tanvaldu proběhlo 12.června 20l8 slavnostní vyhlášení
v tanvaldském kině. Z Kořenova na stupnich vítězů zazliňlo po sedmi bodovaných závodech
sedm děti, z toho dvě z mateiské školy, vyhodnoceni byli i ti žáci, kteří absolvovali všech
sedm závodů, Děkujeme za vzomou replezentaci školy!!



Aje tady blížici se konec školního roku, ke kterému neodmyslitelně patii výlety, Naše škola
tentokťát zavítala 14.června do Ostťé u Lysé nad Labem do areálu Botanicus, Zde si mohli
žáci lryzkoušet knihtisk, qižování zlata, výrobu svíček, košikáiství, výrobu mýdla či keramiky
a celou iadLr dalších plofesi. Každý si vybral to, co ho nejvic zaujalo. Výlet se opravdu
vydařilI

Na dopravním hřišti v Jablonci nad Nisou ziskali naši čtvrtáci průkaz cyklisty, Po pěti lekcích
následovaly testy a pťaktickájízda. Všicbni kořenovští uspěli na výbomou. Tak o prázdninách
vzhůru na kola!



Naše škola se zapojila do plojektu ovoce do škol, Žáci Zde měli možnost ochutnat lůzné
druhy ovoce. Je potěšitelné, žejim ovoce nadmíru chutnalo a tak se určitě stane pravidelnou
součástí jejich j ídelníčku.

Na závěr mi dovolte, abych se rozloučila s pátáky, kteří opouštějí naši školu. Prožili zde pět
roků a věřím, že na ně budou celý život vzpomínat. Přejijim úspěšný stafi do dalšího života.
Vám všem přeji úžasné prožití prázdnin, plných kásného počasi a odpočinku.

ffi
Mgr. Lenka Lipská, ředitelka školy
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šNEčEK

,Hon€m zá mno.1Šnečel něčípod matino,]tady brečí

Po tváaičkách, slzymyd'l, zapomnělkde, chudák, byd]í"

,č'j§išnéat(!?"

,,Maminčin€j"

,,Jak iiříká?"

,,KlUku línel'"

,,]ak lYpadá?"

"Jako 
táta,je taková šnekovatá"

A za, pláče. zas bíe{í, je mo. m.lÝ, škoda řeči,

Po tvářičkách slzy mydli, nevíte *de, .hudál bydlí?

Už nebíečí, k]!tten šnečí, !žnebí€č|, konec ř€čí,

Naš€l! ná5 ka mará dY, celý rok tU žije s námi

"A 
kde to j€?"

,,V (ořenově"

,,lsou tam d{la?"

"Dobře!uje"

,ve škol€e §e Učí§e mnou,lé?€ 3e to tihňe ve dvóU"

,,I\,1ilý šnečku,zúsiaň s námj, íny tě všichni máme Édi,

ve školce to stojíza to, chceŤ,e véft sI a vědět lok nd 
'o"



šxot-ní nox sr šrurčrrvt

Akce mateřské školky

- Screeningové vyšetřenía odpoledníbeseda s rodiči
- Dýňový týden - vaříme dýňovou poléVku

- Hudebnípro8ram s M8r. Babjakovou
- Kino AIfa - divadlo Harmonika: ,,Bába a čert"
- sférické divadlo V zŠ. ,,Polalizér"
- čert a Mikuláš V Mš s nadílkou
- Vánočníbesídka pro rodiče na Velimce

- vánoční akademie v zš
- KullurníVysloupeníNaVyhlídce
- Zpívánípro radost nejstaršim občanům
- Olympiáda v MŠ
- Návštěva muzea lyživ Harrachově
- Týden s Krakonošem

- Pohádka ,,o kohoutkovi a slepičce" v MŠ Desná
- Ježdíkové závody

Beseda s PoliciíčR
- LVžařské závodV

- Velikonoční korálkovánis pí. Melicharovou
- Návštěva kravína v příchovicích

- Návštěva ovčína v pasekách

- Den Země V MŠ (žlutý den)
- o5lava čarodějnic
- Keramická dílnička s pí. Raisovou a rodiči
- Korálkovánís pí, Melicharovou
- Focenídětí
- oslava Dne děti- program s pí. Žváčkovou a jejími pejsky, zmrzlinová odměna
- Kino Alfa - divadlo Harmonika: ,,o Vodníku Řešátkovi"
, stopovaná, piknik v trávě, rozlotrčení se školáky

Akce, které nás čekají

- Výlet do Harrachova - Včelí stezka
- lZ5 - Zlatá olešnice



Ježdíky

Čarodějnice

korálkování

Děkujeme paní Lauer za íinančnídar pro MŠ a Všem přejeme krásné prázdniny.

zaměstnanci Mš



LETNÍ AKCE KONANÉ V KOŘENOVĚ - ZOIS

9.6. - Slavnost pod majákem J.Cimrmana - celodenní program v areálu U Čápa . Vystoupení

stánky, občerstvení. (www.ucapa.eu)

16.6.- Příchovická pouť. Začátek ve ],3. hod. Na návsi u kostela Sv.Víta v Příchovicích Pořádá

SDH Příchovice

7. - 8.7. Historický víkend na rozhledně Štěpánka . Ukázka soubojů , soutěže pro děti.

Pořádá : www.rozhledna - stepanka.cz

14.7. - setkání při příležitosti 13.Výročí otevření hraničního přechodu Jizerka-orle u

mostu přes řeku Jizera . začátek Ve 13 hod.

28.7. - Anenská sklářská slavnost na Jizerce . Od 10 do 17 hod. Pořádá: Hotel Panský dům a
Pyramida (www.dudovi.cz)

18,8. - Štěpánův iarmark - Oslava 126. narozenin rozhledny Štěpánky , ve stylu oslav sto let
Čes. republiky . Celodenní tradiční akce - občerstvení, stánky,
Vystoupení, dílničky pro děti.
www.iizerkvprovas.cz a www.rozhledna-stepanka.cz

28.9. - Svatováclavský spolkov,ý den na oslavu vzniku republiky
Svatováclavský spolkový den se uskuteční na Příchovicích v areálu U Čápa od 12 hod.
Akce se koná v rámci pro,jektu Rok repubtiky L|BERECKÝ KRAJ, s mottem Spolky včera
dnes. Pořádá Spolek občanské sounáIežitosti Zvony.



Jitro krúsné, vychechtané, kafulý tlen -
- máme dnes denné. jakmile ole\ řeme oči.
Věc se mátak, vlitlijsme do toho nevinně, vloni zjara tj. moje maličkost a moje pani

oldřiška. To bylo tak - přišel vnouček, náš, no pořádnej kus chlapa toje a prej pohlídejte mi
tohle štěně, do zitřka. Jo, třetí den přišel se ,,změnou programu". Povidá - vy dva, to jako my,
máte oba narozeniny, tak si to zvířátko ponechejte. No co, zalapaljsem po dechu a povídám-
Hošane, víš ty vůbec coje to ,,Danajský dar?" Řeknu vam piátele.je tojinak. BřemeĎoje to,
ale sladký břemeno!

Je to štěňátko . Čivava, fenka, která navzdory faktu, že tato rasa byla prý vyšlechtěna někde
v teplých kajich, osvojila si a vyhovuje ji naše klima a sníh zbožňuje jak sibiřská lajka. Je
ch}trá ajeji paměťje až nebezpečná řikám já. Zbožňuje nás, své páníčky amiluje lidi,
dětičky víc a sousedku snad nejvíc,

Stalo se, často se stává, že něco provede - chtěl jsem ji pokárat. Jenže, při pohledu do těch
jejích očí, nádhemých, to vždycky prohraju. Prostě vyprsknu smichem a odvátim se - leč
mamě, ona mne má přečteného, Vždycky v takovém případě vzpom€nu na naši prvni
návštěvu veteriny v Hamrech, Povídá tehdy paní doktor takh|e nádhemou masku, ty oči, to
§e hned tak nevidí.

Všechnoje věc nrázoru a nrizory mohou blýt no, bývají rozdilné, protožejinak řečeno,
všechnoje diskutabilni. Takyjsem si vyslechl názor, že prýje to na povriženou, pořídit si
pejska v našich letech. Jářku, myslim, že na tom něco pravdyje a uvazuji dál nahlas.
odpoledne mlirn v plánu navštívit pekaře a koupit si lohlik. Ale při těch letech? Vlastně
jubileum toje. Ne ne, nebudu riskovat - kolrpim sijenom půlku toho rohlíku.....

No uznejte moji milí, nějakjsem to do autu zahrát musel! To proto, že naše fenčeje prostě
nádhemé trapidlo. Ale pozor, to aby bylojasno - taky obranář toje. Já vím, je to k nevíře při
téjeji hmotnosti. Vážilijsme tu naši Emu- pradon, Eminku a měla nedávno 2.200 gramů.
Ale odvahu a kuráž, tu přece neurčuje gramáž, Příkladně potkáme na ulici velkého psa.

Lhosteino zdali německého ovčáka, brazilskou filu či skotskou kolii. Tak takového narušitele
teritoria vyděsí Emča svým tenorcm - no a pak ani nevím jak, najednou se choulí v mé náruči,
brdina!

No a obdobně tomu bylo na Silvestra, Byli jsme zvědavíjak Emča obstojí v té půlnoční
kanonádě. Zvečera si hověla do klubíčka stočená na gauči a na takové ty občasné výstřely
nedočkavců reagovalajen takovým tím celkem poklidným střihánim slechů. Ovšem o
půlnoci, když to vypuklo, ta vřava venku, na plné pecky lítaly rakety a bouchalyjakési ty
dělbuchy či co to bylo, si přestala hovět, rozvinula se z klubička, lryskočila a za hlasitého
ňafání se hmula .ozhořčeně ke dveřím. Rozuměl jsem jí, to věřte, znamenalo to ,,pusťte mě na
ně, já tam udělám pořádek!" Byli jsme nádhemě překvapeni tim jejim rozhořčením a jistě že i
odvahou. A kdyžjsem se po návalu smíchu konečně zmohl na slovo, tak konejšivým hlasem
povidám ale miláčku, nech toho, uklidni se, oni toho za chvilku nechají.

Užjenom s mrzutým vrčením tojaksi vzala na vědomi a šla si hrát s oblibeným míčkem.

snichje la nejlepší hudba na sýětě,

F ] ŘT i K Joseí



zMĚNy vE vypÁvÁntí cnsrovruícrt
pasů oD 1. čenvnnrcE 2018

Vydávání cestovních pasů ve
zkrácených lhůtách

od 1, července 2018 docházi ke změnám Ve Wdáváni cestovních
Urychleně Wcestovat do zahraničí.

podání žádosti
občan múže požádat o !.ydání cestovního pasu Ve dvou zkrácených lhůtách, a to:. v pracovních dnech do 24 hodin, nebo

. do 5 pracovních dnů,

občan mŮže žádost o Vydáni cestovniho pasu podat ve zkrácených lhůtiich:. u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností (,,oRP..),
. V Praže u úřadu měst§ké části Praha 1 az 22 (,,oRP),
. u Ministérstva vnitra

občan může pň podání žádosti o vydáni cestovního pasu zadat své telefonní číslo nebo e-mail
a na uvedený kontakt mu bude ?aslána informace o možnosti převzetí vyhotoveného dokladu.

Pře\/"zeií cestovniho pas!
občan múže přelzít cestovni pas lydaný v píacovních dnech do 24 hodin pouze u N4inisterstva Vnitra
- adíe§e: Ná Pankráci 72. Praha 4 ímetro c - stanice..Pražského Dovstání'').
cestovní pas vydaný do 5 pracovních dnú mŮže pře\zit na Ministerstvu Vniřa nebo na obecním úřadu
obce s rozšířenou působností čj úřadu městské části Praha 1 až 22, u Řeého podal žádost o jeho
Vydání-

správní poplatky

občan zaplatí celý správni poplatek při podéní žádosti, pokud cestovní pas převezme u úřadu,
kde žádost podal, Pokud podal žádost u obecního úřadu obce s rozšířenou působností či úřadu městské
části Praha 1 až 22 a pievezme cestovní pas na Ministerstvu Vnitra, zaplatí prvn i část správního poplatku
při podáni žádosti a druhou při převzetí cestovního pasu,

Přehled správních poplatkú 2a vydáni cestovního pasu ve zkrácených lhúiách

Vydáni do 24 hodin v přdcovních
dnech

Vydání do 5 pracovních dnú

občané starši 
'5let

MV -> MV = 6.000 Kč MV > [4V = 3.000 Kč
oRP+ lVlV = 4,000 + 2.000 Kč oRP+ MV=2000+1,000Kč

oRP> oRP = 3,000 Kč

občané mladší,l5let
MV + lvlv = 2,000 Kč MV > MV = 1.000 Kč

oRP> MV=1500+500Kč oRP > |\,/V = 500 + 500 Kč

oRP+ oRP = 1,000 Kč

e*
pasů občanům, kteří potřebuji
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lnzerce inzerce inzerce inzerce lnzerce

liberec,rozhlas.az

Sylva Hojsáková
DolníRokytnice 493

51 i 44 Rolq.tnice nad Jizerou

Tel,: +420 603 2] 7 329

Web : www.rokyinice.rom/hojlakova

[-mail: hojtakova@seznam.u



hlY VE VYDÁVÁNí
NSKÝCH PRŮKAZŮ
. GERVENGE 2018

Všechny občanské průkazy se strojově čitelnýmj údaji budou vydávány pouze s kontaktním
eleKronickým čipem (rUší se vybírání správního poplatku 500 Kč za vydání občanského
průkazu s čipem),

oběan se může sám rozhodnout, zda si čip při pře\.zetí dokladu aKivuje (múže tak učinit
ipozději); aktivace vyžaduje zadání identiíikaěního osobního kódu a deblokačního osobního
kódu (4 - 10 ěíslic) - zadání není povinné,

aktivovaný čip umožní využivání občanského průkazu při vzdálené autentizaci držitele
a k přístupu k identiíikačním údajům džitele,

dosavadní občanské plúkazy bez čipu zústávaií v platnosti (nebude prováděna hromadná
výměna dokladů),

občanské průkazy bez strojově čitelných údaiů s dobou platnosti 1 měsíc budou VydáVány
pouze z důvodu voleb,

lhůta pro Vydání občanského prúkazu zústáVá 30 dnů, bude však umožněno VydáVat
občanské průkazy za správní poplatek V kratších lhůtách, a to v pracovnich dnech
do 24 hodin nebo do 5 pracovních dnů,

občanské prúkazy v kratších lhůtách budou vydávat nejen obecní úřady obcí s řozšiřenou
působností (V hl.m. Praze úřady městských částí Prahy 1 až 22\, ale také Ministerstvo
vnitra,

občan může při podánížádosti o Vydání občanského průkazu zadat své telefonní číslo nebo
e.mail a na uvedený kontakt mu bude zaslána informace o možnosti převzetí dokladu,

přévzít občanský průkaz Vydávaný v pracovních dnech do 24 hodin lze pouze
u Ministerstva vnitra - adresa: Na Pahkráci 72. Praha 4 (metro c - stanice ..Přažského
Dovstání").
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vvdání občanského plůkazu v píecovních dnech do 24 hodin

PoáDAT lze - u kteréhokoliV obecního úřadu obce s rozšířenou púsobností (v Praze u úřadů

městských částí Praha 1 až 22) nebo u l\,4inisterstva Vnitra

PŘEVzlT be - pouze u Ministersiva vnitra

vvdání občanského Dřůkazu do 5 Dracovních dnú

PoáDAT lze - U kteréhokoliV obecního úřadu obce s rozšířenou púsobností (V Praze U úřadů

městských části Praha l až 22) nebo u l\4inisterstva vnitla

PŘEVZÍT lze _ u obecního úřadu obce s rozšiřenou působností v místě podánížádosti nebo

_ u l\,'linisterstva Vnitra

vvdání občanského průkazu do 30 dnú

PoáDAT lze - u kteréhokotiv obecního úřadU obce s rozšířenou působností (v Praze U úřadů

městských částí Píaha 1 až 22)

(nelze žádat u Ministerstva Vnitra)

PŘEVZÍT Ee _ u obecního úřadu obce s rožšířenou působností v místě podánížádosti nebo

- u obecního úřadu obce s rozšířenou působnosti, kteď si občan uvede do žádosti

za správní poplatek 100 KČ

(nelze přebiíat U Ministerstva Vnitra)

správni poDlalkv za vvdání občanského Drůkazu Dro občana m'adšího 15 let

- Ve lhůtě do 30 dnů - 50 Kč,
- Ve lhúté do 5 píacovnich dnů - 300 Kč,
- ve lhútě do 24 hod]n v pracovních dnech - 500 Kč,

sDrávní DoDlatkv za wdání občanského přůkazu oro občana staršiho ,l5 let ve ziřácené lhitě
- ve lhůtě oo 5 pracovnich dnů - 500 Kč,
- Ve lhútě do 24 hodin v pracovních dnech - ío0o Kč,

kDE se p|atí spřávní po9latek za wdáni občanského přúkažu ve žkťácené |hútě:

Pokud bude občan přebirat občanský průkaz V místě, kde podal žádost, platí se celý spráVní poplatek
připodání žádosti, Pokud požádá o Vydání občanského prúkazu u obecního úřadu obce s rozšířenou
působností (dále jen 'oRP") a převezme občanský průkaz u N,linisterstva Vnitra (dále jen 

'MV'),vybírá se část sPlávního poplatku u oRP a čásl sPrávního poplatku ! MV.

Vydání do 24 hodin
v pracovních dnech

Vydání do 5 pracovních dnú

občané starší í5let
MV + N/V = 1,000 Kč [4V + í!4V = 500 Kč

oRP > MV = 500 + 500 Kč oRP+ lVV = 250 + 250 Kč

oRP+ oRP = 500 Kč

občané mladší 15let
+ NrV = 500 Kč MV + lVlV = 300 Kč

oRP> MV = 250 + 250 Kč oRP+ NrV = 200 + 100 Kč

oRP> oRP = 300 Kč



Odjezcl v 5.00 !

No, j€ pravda, že občas se stalo a bylo to plus minus pár minut, alejinak dnes a denně se to
tradovalo, ty odjezdy. Snad několik desítek let ve dnech pracovnich. Čet al} nás délný lid tenkrát
nenas}tné fabriky v Kořenově i Hařrachově, ale ve větši míř€ to by]o v a8lomeracizápadní, tedy
Desná a Tanvald.

Tak timhle autobuso\.ým spojem nás příchováků odjiždělo snad třicet. No, nevím přesně po těch
dalších desítkách let, ale řekl bych, že spočítané nás měla dobrá sousedka odnaproti - tedy proti
čekámě bydlela. Ale všechna čest při té vzpomínce, ona se ze své dobré vůle stamla i o tu čekámu,

V létě to byl úklid papírků a nedopalků, v zimě pak sníh. Nezb}tně k tomu musím dodat, že v let€ch
dalších po ní pak toto ,,žezlo" neoficielně převzali sousedé z druhé strany,

Jezdilijsme tak v létě i v zimě všichni, Autáky t€nkrát, to byla Vzácnost a motocyklů taky málo.
Takovou nepsanou zajímavosti bylo faktum, že v zimě, padal-Ii přes noc sníh, zcela určitějel ráno o

páté tehdejši pan starosta obce od Rejdice autem a teprve za nim přij€l náš autobus. Na můj přímý
dotaz tenkrát, pro tomu takje, byla odpověd' stíučná, ale přímá. Když něco podepis!úi, tak to také
kontroluji, oni tu silnici protahují a obec to platí!

To cestováni, brzy ráno, do práce - nuda to byla, Autobus plný až přeplněný, takže kdo seděl tak
třebas podřimoval, Taky se řešil, to v živé diskuzi, včerejší průběh či výsledek fotbalu nebo hokeje.
Mě osobně takováto a podobná témata nebavila, napad] mne a udržovaljsem sijiný druh ábavy.
NásobiIku - malou i velkou, pokaždéjinou, jsem si v duchu říkal. A věřte, někdy byl problém udržet
soulad s kmitajícími patníky, to když pan řidič doháněl zpoždění, třebas!

Napadá mne jeden, si takovou tu rádoby samozřejmost uvědomí až po letech s tužkou V ruc€, chci
tím řict, že ta léta, dlouhá, jsem nebyl svědkemjediné nehody - havárie, chceteJi. Byly snad jenom

občas nějaké ty problémy typu píchnutá pneumatika a nebo zam.zlá nafta prostě řešit€lné prob'ény.
Ale byly i úsměvné, občasné miíi přoblémy, přikladně v Desné III na zastávce ,,odbočka" se to

párkrát stalo. cestujicí jsou to l;di, převžně to s nimijde, ale někdy, nebo snad někteiijsou
,,nemráti"! Nastupoval naté zastávce do už nacpaného autobusu dalši houflidi, takže ti poslední to
neměli lehké, snadné. Prostě,jaksi uvízli na schodech a opírali se o dveře. No, a sólo měl pan řidič -
sice povahově bodrií, ale ve službě přísný. Byl v přávu, vždť za nás všechny zodpovídal, ,,Maíšál"
mu říkali. Dodnes mám dojem, že to byla přezdívka v tom dobrém slova smyslu míněná, Jeho pokyn,
či yýzva chceteJi znět : ,,Z těch schodů nahoru!" ,,Nejde to,je plno,' ,,Řekljsem uvolnit schody, jinak
nejedu!" Šlo to, n€ že ne, všechnojde při dobré vůli. lronii osudu bylo faktum, ž€ v tom shluku na

schodech byl mimo jiné chlapík - no, takový solidní pán to byl, snad úředník dokonce a ten, světe div
se, docházel na zastávku asi sto metrů z domu proti směru našíjizdy. No dobře, ale on jeljenom jednu

etapu a to ke skláři, tam vystoupil a šel nahoru, tedy zpátky asi sto metrů do ,,Příchovické" hutě!

Nátuřa, poněkud odlišná, od normálu, že ano - ale souhlasím,je to Věc názoru.

Taky se sta]o, párkrát za ta léta, že vznikla kalamita, v zimě - autobusy prostě nejely, No co, vzali
jsme to na Vědomí, všichni v tom houfu na zastávce a dopadlo to tak, že ti starší šti prostě domů do
teploučka. My mladši, tenkrát, jsme šli taky - ale pro lyže. Ajelo se, Většinou potmě doTanvaldu
přes tři kopce a nebo, to my ,,porce lán i" j sme odbočili vpravo,,sladkou dírou" do,,Desnejch".

Co z toho nebo co za to? Nic, ale něco snad přece _ dobré slovo potěši. Konstatoval pan ředitel je
kalamita a Tanvalďáci i někteří Deseňáci tu nejsou, budiž, ale zajímavé je, že chlapi z ,,Hor
Přichovických" jsou opemtivně na svých místech.

stalo se, mě osobně,jednoujedinkrát, no bylto průšvih, nevídaný, Přišel , vlastně přijeljsem do
práce o hodinu později" na sedmou. Důvodem, vlastně příčinou byl mejdan dlouho přes půlnoc
prosíě Zaspaljsem, A Začal kolotoč, divadýlko, hned Da vrátni§i. Vrátný se zmohl Da takové to ,,no co,

co se stalo?" Ajá na to neprozřetelně, rádoby ledabyle odvětil ,,no co co - žijemejenjednou".
Nechci se chlubit, není číln, ale tohleto krátké řčeni vešlo do dějin závodu, Asi takto snad za hodinu
poté cvakla klika u mne a vstoupil pan ředitel, osobně. A že pď přišeljen tak, náhodoujde kolem a
poté, po §hvíli, ťukajíc prstama po stole povídá - ,,ach jo, žijemejen jednou". Blesk do mne vjel,jako.
Zalapaljsem po dechu a teatrálnějsem vybuchl ,,tak odtud van§ vítr, koukám že tamtanry fungují a
ostraha je spolehlivá|"



Ale stejnak ty Přichovice mají nejednu výhodu, Třebas takh]e -jsme vesnice unistěná na ost.ohu
s výhledem na okolni svět kromě východu ten nám cIoní Štěpánka a Bílá skála. ovšem, naprosto
s přehledemjsme zejména v létě ráno zírali k západu a stalo se nejednou, že tam byla na horizontu
mohutná, málo příj§mná clona, Řešení, vlastně ukojení mé zvědavosti bylo nasnadě. Mobilní telefony
by ly tenkriit věc neznámá ale mě l j sem na stole j edn u z mála ,.přímých l inek ven," Zavolal j sem tedy
kolegovi na podnik do LoUn taky myslivec to byl_ a dozvěděljsem se, že se tam u nich ,,žení čerti"
a že to může b]ý1 za hodinu u nás. Ob\rykle to dopadlo tak a nejinak|

Tak toto byla epizodajen tak mimochodná, al€ vrátím se opětovně k tématu dopravy. K autobuslt,
řespektive na zasávkujsem chodil vždycky v dostatečném předstihu,jenom s mímou nadsázkou

řeknu, že procházkou. Ale stalo se jedenkrát, j€l i j sme s kolegyní personalistkou autobusem z
,,Desnejch" do města TanvaldU, Nějaká shodnájednáníjsme měli na tamních úřadech, Asi za hodinku
či za dvějsem se vraceli a že pr,ý půjd€me pěšky, Jenže, náhoda tomu chtěla na dohled k nádraží nás

předjel autobus, Ko]e$/ně ožila a že pr,ý se svezeme, to musíme doběhnout. Ani to se mnou nehnulo -
jářku,je pod moji důstojnost dobíhat autobu§. Asi tam čekal na vlak, došIi jsme ho, svezli jsme se -
ovšem zakrátko věděla celá fabrika, žeje pod mojí důstojnost,.,,.,,

Taky se stalo, jedenknit, že jsme opět s kolegyníj€li služebně, tedy pracovní cesta to byla lépe
řečeno, do těch ,,podnikolých Loun" autobusem, To píoto, žejednání v širším kolektivu bylo určeno

na sedmou hodinu ranní a to bychom vozem nestihli. Jelijsme tedy o den dřív, autobusem přes Prahu,
Brzo ráno tam, v Praze jsme pobyli a k večeíu jsme doje]i do těch Loun, Hlásilijsme se k Večeři a na
nocleh v hotelu Union, V recepci nás pak prezentovala vždy výřečná kolegyně Uvedla, že tu máme

rezervaci na ubytování respektive na nocleh v zájmu a na účet firmy Elektroporcelán D€sná a dovětila
naše odlišná přijmení. Jo atakyjsme doložiIi naše občanské píůkazy. Vše souhlasiIo, bylo
zaknihováno a úslužná, ochotná paní íecepční cinkla na pultik klíč číslo 14| Nějak mě to hned nedošlo
zato s kolegyní to cukla a přešla do protiútoku - no dovolte,jak to, co to má znamenat. my nejsme
přece manželé?! Pani ťecepční zachovala diplomatické dekorum a podalaještějeden klič. No nevim,

aleten nocleh zajištbvala pťo nás sekretářka Majka bud'jíto nedošlo nebo si myslel4 ž€ námjeden
pokoj stači. Tak, a tuhle pikantéíiijsem pro změnu roznesl po fabricejá no, tíochujsem to
..projednal" v účtámč pii piedáváni cesio\ ni /píav),

Koukám, seběhlo se toho dost. V nejlepším přestat, říká se,jinak by toho bylaještě kupa toho
vzpomínánÍ.

Takže i v době dnešní, v letech seniorských se svezu autobusem rád, zejména v zimě se svěřim těm
řidičům profikům. Máme k tomu účelu, tj. já i moje paní celoíočníjízdenky za pět stovek a říkám té
jizdě do města Tanvaldu ,,}Thlídkový let". To proto, však to znáte z Příchovic tojede do Kořenova
přes Zelené údoli, přes Polubný, Černou Říčkou no,je to nádher4 když sejeden nemusí držet
volantu a může se rozhlédnout po okolí, po těch stráních a nádhemých, žel převťně rekeačních
chalupách,

Snad nikdy se neubíánírn síle dojmu z té nádhery a konstatuji, povídám mé společnici, mojí pani
oldřišce ,,podívej se, tady všude v dobách dávnějších žili lidé trvale, spíávní horalé to byli, Je nás tu
čín dál míň, těch stálých, věmých."

FIŘTÍKloseí
Eíislují ba dny ý řace,

kdy nemůžene udelal ýůbec nic-

Je.lnínje ýčercjšek a dluhý 2ílřek.

Proloje dnešek lín spřúýílm dnen,
kdy má čIayěk miloýa|, konal a žíl.



Babičko, babičko, půjdeme na zrimek.

Doma budele.,,asejc bysle se lam,,.,..

Jo, tak nějak to prej bylo tenkrát, kdysi na stalém bělidle. To u nás, v integrované obci
Koienov ve století j ednadvacátém, jsme my senioři dostali ,,obsíIku" coby pozvánku ke
slibovanému výletu na výstavu ,Narcis" v Lysé nad Labem. Mohl by taky někdo zlým
jazykem namítnout no co, byla to cesta tam a zpátky, To jo, vždycky to takje když se
někamjede ale ta pozitiva, přátelé,

Dobrá, ba co víc, řekl bych že vynikajíci volba ten narcis teď najaře. Asi takhle sestoupili
jsme my horalé do nížiny a zjistili jsme, žejaro v dubnu může r,rypadat i jinak, to oproti našim
zvyklostem. I když upřimně řečeno, tak velký skok to v té floře a fauně při pohledu oknem
autobusu zajízdy nebyl. Bylo i na ten vzdálený a rychlý pohled zřejmé, že i tady se podepsaly
ty březnové mrMy, Malá násobilka ani břízy se tuještě nezelenaly, jenom trrůy v remízech
při cestě bíle kvetly, A s podivem snadještě větším jsme kvitovali faktum - upozomila mne
moje paní smčí zvěř tam dole v kaji bylaještě v takové té zimní tlupě a nepřebarvená, tj.
ještě v ziinním hávu.

Ale teď už zase vážně, ovšem s úsměvem i nadále. Taky proč ne - akce byla předběžně
7ajišténa dobře.jak jinak. pod finančni zá<titou ol' takydobře, NoacestoValijsme
pohodlným autobusem firmy Martínek, Jo a za volantem se činil spolehlivý i ochotný pan

řidič, No a velitelem zájezdu pak byl již tradičně pan Standa Pelc pii asistenční účasti paní
Jany Řehořkové. Určitě se nemýlím, tedy m^n za to, že za praýdu mi daj í všichni účastnici
všechno dopadlo cink klap! Počasi bylo nádherné prej taky objednané, a to ostatní? Ale o
tom až potom.

Proč? Protože přednostně zde chci právě teď uvést
- na palubu našeho vozidla došly dvě infomace, jež nám velitel Standa promtně tlumočil ve
formě zdravice pana starosty. Tedy za prvé - letošní druhý výlet tj . podzímli zájezd nás
senioru se bude konat dne 6.9.2018 ajeho cílem bude hlavní město Praha- návštěva senátu.

A za druhé - do 30.4.2018 se můžou na OÚ piihlásit senioři iidiči k účasti na informačním
školení - termín bude upřesněn, osobně mám za toj že toto se zove ,,příjemné s užitečným".
Když to tak všechno shrnu pokusim se, tak každý zlás si zté výstavy, z toho \rýletu něco
přivezl přehršel jenom dobrých dojmů v paměti, nějakou tu sadbu do zahrádky, od ruží až
po tulipány a nezb}tné pivko a klobáska k tomu.

Neméně příjemné, nebo snad nejvice bylo pak zakotveni ve známé vynikajici restawaci,
kde bylo všechno také vynikajíci- plotojsme přece do toho Svijanskeho Újezdujeli, Pivečko
bylo jako křen, obídek q,nikaj íci a liquére jakbysmet! A k tomu všemu - no, bez hudby a

zpěvu nedáme ani ránu! Takže přijeli nám zahťát a zazpívat kapela Honzy Bukovjana. Našli
nás jako vždycky.

Taky se ale přiblížila sedmnáctá hodina předvečemi k návratu domů, do Jizerských hor. A
hele, napadá mne, už zase něco, znáte tohle? To kterak se z pob}tu v Jizerských horách vracel
domů do ostravy Tonel. Uvítali jej Známí i rodina a prej povidej, jak ses měl? Tam v těch
Jizerkáchje prej výbomý klima? Klima? No, možná, snad, je tam co by né, ale taky tlochu
depresejsem tam měl to si předstal,te, ten vzduch tam v těch Jizerkách, tak ten tam vůbec
nenividět!

Loučení, loučení těžká věc, řiká se i zpívá se, No, bylijsme asi trochu ve výjimce loučili
jsme se s úsměvem a krásným předpokladem. Sejdeme se na podzim, tj, za chvíli!

Je lepší aPolřeboýal se nežli:rc.iýčl!
FIŘTiKJoseí
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Přútelství - 50 let , tudíž, ýýíočí - krdsné

Ano, čas letí, neuvěřitelně tak dlouho se traduje přátelství Založené před padesáti lety mezi
hasičskými sbory Gerischshain versus Příchovice.

Jak u nich tak i u nás v tom období vznikly změny tedy generačního charakteru. Asi takto staří
odcházejí, životje kutý. Mladí přicházejí najejich místa - životje krásný.

Určitě je spočítaná a zaknihovaná aktivita obou stmn vzájemné návště\,y na výročních schůzich,
tj. delegační. Ale i velké návštěvy ve formě autobusových zájezdů se konaly a věřím, že inadálese
budou konat vždy při dílčich jubileích obou stran. Ty se pak nikdy neobešly bezjiž tradični soutěže ,,
Požárni útok" a pochopitelně že vždy nezbttnáje i tanečni zábava, Také poznávací Zájezdy se pii
těch velkých návštěvách konají - to značí, že my se podíváme příkladně do Lipska a oni pro změnu
do Prahy.

Máme rádi tenhle ,,flojnčaff", všichni, tj. i naše paní, ženy a dívky- to považuji za důležlté aby
neI Věřím, že bez nich , tj, bez těch našich zlatiček by se to prostě neobešlo. A nemyslete moji milí
toto není jenom mé tvrzení, názor. To znalijiž naši piedkové a tento poznatek zahalili do krásného
řčení, ,,Bůh nemůže být všude a proto stvořil ženu."

No a v době současné, věc se má tak, že v roce letošním v květnu přijede k oslavě výroči
z Německa k nám do Česka tzv, ,,velká grupa". Toho času je únor, pracujejiž naše členská
základna na programu akce. Budou starosti, bude práce a plně zodpovědným se pochopitelně cítí
výbor SDH Přichovice. No, a s takovou akci pak budou spojeny též výdaje, finanční že ano. Ale
k tomu je třeba po plavdě dodat, že účast tohoto dluhu nabíZejí naši němečtí přátelé, tedy hosté a
účast na ,,replezentaci obce" formou dotace nabizi též o.Ú, Koienov, což k\,itujeme s povděkem!

FtŘrÍrnseť

Hasič zóchranář je čloýěk se zýláštním poslákím

lnZerce lnZerce tnzerce lnzerce |nze

Nabizime :

. sekáni trávy křovinořezem, bubnovou sekačkou ncbo zahradnin kaktrorem

. spťá\,a a údržba ncúovjto§ti

. více inio na ww}Y.larT ender.cz

Lawender Trade
tclclon : 602 350

s.r.o., Na Nterklově 529, Desná v JiZ. Horách
9r4



Liška - i ktlyž přízviskem bysírouška

a nebo snad právě proto, není ch}trá,jejenom opatmá! Tvrdil to náš lektor zoologie. Po
letech, respektive po načerpaných osobních zkušeností mu dávám Za pravdu -
- seděljsem tenl(rát, v únolu to bylo, na skále na Čeřenu, při měsičku, Svétlojako ve dne,

čekal jsem na kmotťu a ona pňšla. Únorje pro lišky měsíc lásky, takže chvíli skolila na měsíc,
pak mne asi navětřila a zmizela.
- čekaljsme na Dlouhé louce ráno, den byl téměi vzhůru, ovšem, kdo počká, ten se dočká.
Piišla mladá, nezkušená a proto taky málo opatmá. Složil jsem j i a stala se ozdobou mého
mysliveckého věšáku.
-jindy zas, čekaljsem na smce, večeř. Změnaje život a nebo takyjiný lovecký úspěch. Přišla
liška před kazatelnu na kraji lesa. Zaměřiljsemji v optice kulovnice no, jakjinak, udělala
přemet a moje společnice jezevěička měla nesmírnou radost. Tojo, ale páníček měl víc práce
s úlovkem.
- při honu na drobnou zýěř zqic,bažant jsme předstoupili leč a čekali na výsledek
nátlačky. Jo, čekali klápalijsme sjinak zkušeným lesníkem. Kdybyjen to, ale rucejsme
měli v kapsách, flinty na rameni a z leče resp, z lesa vyběhla proti nám liška.
Samozřejmě, že nečekala. Nežjsme se ,,rozbalili", uhnula vlevo dolů po stráni. Jenom dodám,
to pro úplnost, že toto naše provinění mélo dohru před Čestným mystiveckým soudem na
myslivecké pobavě. ortel byl neúprosný. Bilou nití nám zašili kapsy u parádnich uniforem a
na usmiřenoujsme taky něco poplatili.
- ale taky se stalo, jednou jedinkrát, že opatmá nebyla, kmotra. Šeljsem tenkrátn na podzim
to bylo, bukovým lesem a málem jsem na ni šlápnul. Chrněla za bílého dne na napadaném
listí. Vyskočila ajela. Leknuljsem se tak, že nežjsem stačil zalicit, byla pryč,
Takže, přecejen, ač neopatmá - rychlejší byla!

Jo a iežek nenosí iablka na bodlinách
prclo:ejP to hny-airuýec a na,ožrui labu:alA

FIŘTÍK Joseí



KLUB PSICH SPORTU
Klub p5ích 5poítů z.s. Vzniklv roce 2008 na podporu Všech kynolo8ických aktivit V rámci obce
Desná, ale i širokého okolí. Současně s Klubem psích sportů vznikla Základní kynologická
or8anizace, jejiž zastřešující organizací je Če5ký kynolo8ický svaz.

Naše činnost probíhá na píonajatém pozemku od Města Desná, a to na pozemku býValé
5klárenské skládky - MerkloV. Po celou dobu činnosti má naše organizace cca 20 stálých
členů, dále k nám dochází lidé z okolních obcí, kteří potřebují pomoci s Výchovou a Výcvikem
svého psa,

Snažíme se pomoci a poradit všem, kteřínás o pomoc požádajía to bez rozdílu, aťmají
pe.jska Z útulku, staršího, štěňátko, pejska s průkazem původu nebo bez, velkého, malého,
křížence, Všem pejskům se Věnujeme individuálně, dle jejich potřeb a přání majitelů.

Každý rok pořádá naše or8anizace zkoušky z výkonu, a to jak podle Národního zkušebního
řádu, tak podle Mezinárodního zkušebního řádu.

Naši členové se každoročně zúčastňujírůzných
úspěchy patřínapř,:

Romana Hůbnerová se stala se svým
labradorem Spikem v roce 2015 MlsTREM ČR
lzs V plošném pátrání v jednotlivcích, v týmech

závodů, kde obsazujípředni místa, Mezi naše

obsadila krásné

2. místo. V roce

2017 se jim

podařilo titul
MlsTRA čR lzs
obháiit a navíc
přidali 1. místo

v týmech,

Petí Šourek měl se 5\^ými slovenskými čuvačiAjkou a
Akimem úžasný pastevecký podzim, kdy se zúčastnili
záVodů V pasenítradičním sty|em. AKlM absolvoval
v Načešicích trial lHTTs1, kterého se zúčastnilo 14 psů a

kde AKlM obsadil 1. místo. V dalším závodě, bez rozlišení

kategorií, kterého 5e zúčastnilo také 14 psů, Vybojoval

AKlM 2, místo. Ajka absolvovala trial V kate8ořiivyšší
lHT Ts2, kde obsadila krásné 2. místo.



Vlád'a Havrda se svým bel8ickým

ovčákem vybojovalV závodu ,,o pohár
prachovských skal" V roce 2016 a 2017 v

kate8oíii nejvyššílPo 3 l.místo a přidal

pohár za nejlepší obranu závodu,

Lád'a zoul se se svou fenou No zúčastnil

závodu ,,O Božtěšický pohár," kde

vybojovali V kategoriizW krásné

1.místo. Dále získali cenu za nejlepší

stopu a obranu závodu.

Za těmito úspěchyje obrovská práce

psovodů a jejich čtyřnohých kamaíádů, ale také ochota pomoci jeden druhému, budoVání
zázemíapod.

Naše organizace by

nemohla funtovat,
pokud bychom nebyli
podporovánia za tuto
pomoc a dlouholetou
podporu bychom

chtěli poděkovat obci

Kořénov.

V areálu cvičiště jsou umístěny odkládací kotce, které mimo jiné 5louží obci Kořenov a Desná

k umístění odchyceného psa dříve, než je definitivně odvezen do útulku. V tomto mezidobí

§e Městské policii Většinou daří odchyceného psa Vrátit majiteli nebo nalézt nového.

Více se o nás můžete dozvědět na našich Web stíánkách žko-desna-tlfra.estranky.cz.

Pokud budete potřebovat pomoci s \^ýchovou, výcvikem Vašeho pejska, neváhejte nás

kontaktovat. Pokud to bude v našich silách, rádiVám pomůžeme.

Dana GajdáčoVá, jednatelka



Kolečko tlěji se opět pootočilo - že b!? Historie je naše učitelka.

Možná, snad a nebo raději , nedej Bože! Furt se točí, to kolečko je to takové perpetum
mobile, řekl bych a nebo je to mobilis in mobili - pohyblivé v pohyblivém.

No tak, řekl bych, že k takovéto úvaze mne donutila ta dnes už známá věc či méně - spíše
více nejapná poznámkajíž na vědomost se dává!?

Já se k tomu prokopu a začnu asi takhle, v z d ě l á n í - to bývala v době nám velmi
vzdálené priorita šlechty. Nevzdělanému lidu, poddaným se holt vládlo lip malá násobilka,
že ano. Ale takjak šel čas, ve společenstvíjiž tehdy třídním tak nějak získali právo na
vzdělání i movití měšťané respektive jejich potomci - děti.

Teprve období panovnice Maťie Teřezie (1717, 1780) přineslo změnu, nejednu. Určitě
všichni dnes víme, že se zasadila o povinnou vojenskou službu, o poštujakoáo službu
společnosti nikoliv výdělečný podnik, o postupné zlušení roboty a také a nebo snad zejména o
povinou školni výuku pro všechny!

A to prosím, moji milíje meritum věci doby současné u nás v našizemičce mělo by b;ýt,

doufejme, že z toho sejde, že to dozná úpravu, Změnu!

Totiž, četlijsme, slyšelijsme, že vzdělrání, jeho úroveň, resp. dosažení výše té úrovně bude
ponechrino na vůli, lépe řečeno libosti mladého človíčka od patnácti let věku. Rodiče by p.ý
neměli porušovat právo svých děti tim, že by i nadále usměrňovali jejich budoucnost
nátlakem ke vzděláni jako takovému,

Takjakpak to fungovalo, funguje a bude fungovat :

- v osmnáctém století umožnila Marie Terezie vzdělání všem a šlo to, asi dvě století
- ve druhé polovině dvacátého stoleti kdosi vymyslel, řekl bych , že dobře, že všichni
absolventi základní tj. osmi až devitileté školy budou pokačovat ve studiu dvou či
čtyřletého řemesla, to za a)!

Za b) by pak ti další, v řadě předposledni měli studovat tzv. středni dvou až čtyřletou školu a
v řadě poslední by pak ti nejúspěšnějši měli ,,dělat vejšku", Teď po letech snad lze
konstatovat, že až na \"ýjimky - ale ty jsou vždy a všude to fungovalo, pár let, možná
desetiletí.

No jo, ale pak přišlaještě jedna Změna, snad politicky motivovaná, a to byla chyba, plotože
politika do školstvi spíš nepaťí. Že prý by všichni ti potencionální studenti měli usilovat o
vzdělání vysokoškolské, tedy prioritně, Nic ploti tomu, jako myšlenka dobré, ale životní
praxeje jiná. Kťdé lidské společenství v době dnešní potřebuje a to nezb},tně akademicky
vzdělané lidi - čili pracující inteligenci, bez nich by to prostě nešlo! ovšem, bez té tzv. střední
vrstlT, bez armády zručných řemeslníků, by to nešlo Taky! Potřebujeme a vždycky budeme
poťebovat celou škálu dobrych, znrčných inteligentních řemeslníků posuďte sami.

A teď, dnes, tj v době současné piúde někdo tam nahoře na ministerstvu s nápadem dát
dětem, potencionáním studentům svobodu lozhodováni ojejich budoucnosti. Nechci být
prorokem, ani brát si naň nechci - to by to dopadlo. Rodiče jsou co já vím zodpovědní za
vývoj svých děti. Ta zodpovědnost se bez rady, tj. i přísné rady neobejde. Snad odjalživa při
té výchově, doma i ve škole platilo to stalé, známé, ale vždy dobré pravidlo -,,škoda rány,

která padne vedle". Je to k nevíře, aleještě ,,nedávno" patřila k běžné výbavě každé třidy ve



škole rákoska. A to plosím, občas se stalo, žeji měl v ruce i pan farář při tehdy povinné \ýuce
náboženstvi. No a co - člověk, i ten mladý může poznat všechno, ovšem příklad si má vzít
jenom z toho dobrého!

Jako §nad většina z nás, tedy i moje maličkost máme pro akademicky vzdělané lidi takový
ten Zvláštní stupeň uznání, řekl bych. Proč? Nevim, snad, možná proto, že je jich sice celá
škála, těch akademiků ale příkladně lékařůje pořád málo!

Ale pozor moji milí, odjakživa se říkalo a to by mělo platit i dnes, že řeme§lo má zlaté dno a
iemeslník že má zlaté ťučičky, No ano, ale chirurg a nebo zubařje mají taky!

Buďme uznalí k těm zručným placantům, vždycky, fuft - tedy k zubaři nejenom, když
máme oteklou tvář a k vodoinstalatérovi tehdy, když voda teče tam kde nemá a nebo neteče
tam kde má!

Takže, ukončím to možná že nepovedené ,,niizorováni". Nemyslím, že bych měl pievlťně
pravdu, to ne, ale zcela určitěji měl učitel národů .

FIŘTÍKJosef
,,Učeni může býl řadostné,
jen cht a ýěděl jak na to."

Jan Amos Komenský

lnzeřce lnzerc€ lnzerce tnzerce

ODVOZ A LIKUIDACE FEKÁLIÍ

šrĚpxouÁNíuĚlwí

MULčOVÁNíTRÁI,,Y

tel.1 777 822 89a



IlPoZoRNĚNÍ - na obec írn úřddě
Kořenov j sou zdarma pro občany platící
místni poplatek za odpad k dispozici pYle na
ťíděný odpad : PET Lahve, plasty
z domácností, nápojové kartony,plechovky a

nově i textil, Žádáme všechny, kteří tyto pytle
využívaji, aby do nich dávali pouze odpad,

kíery iam patří. Zaýéžané pytle odkládejte na
stanoviště k tomu určená (místa kde se
vyskJ-tují barevné nádoby na tříděný odpad a
klece na p},tle).

Cena pílů na TKo s logem svozové fimry
Marius Pedersen s,r,o. :

110 litřů | 59,-Kč
60 litru : 31,-Kč

Možnost třídění odpad v naší obci :

\,tlouý sběr: pet lahve, nápojové kaltony,
plasty z domácností, ko!T, textil,

Náďob), ha lříděný o.|pa.l I

Pet lahve, sklo, papíI , textil
( u oderzdáráni odpadu do nádob na papir
žádáne všechny, aby papírové krabice
sešlapávali, vice se nám toho vejde) o.
pokud má někdo větši množstvi kartono\,^ých

krabic apod._ prosím. zQa-li bylo možne
kanony složit a od\éZt přimo do základni
školy, jelikož se nám stává, že nádobaje
v páIek v) vezena a \ pondéIíopět přeplnéná

těmito objemnými kaťony.

ŽÁlÁat ýšechn! obyýatele, aby n.idoby na
tuhý komunální odpad přisíaýoýali ýžďy

v úlerý večer ( před sýozoýým .lnem) -rtrlna
mi va rů7né svoly - runni a odpolelní.

V nádobách nesmí být stavební suť, horký
nebo mírně vlažný popel- tyto nádoby
nebudou \Tveženy !!!!

V roce 20]8 se nic na sýozu sběrných hádob
nehění, sýoz 1 x 14 íItlí bude opět probíhat
kaž.Iý lichý týden.

sběr staróho papíru a Pet lahví v základní
škole Kořenov je přes prázdniny
pozastaven o

rfuromÍNÁrran povinno§t hlá§it změny
týkající se okolností, které maji vliv na výši
poplatku za odpad : přihlášení k trvalému
pob),tu, změna trvalého pob;,tu, změna ve
vlasrnictvi stavby. Ne bueleJi OÚ oznámeno, že
re okolnosti podstatné ke vzniku poplatkové
poýinnosti změfiily, bude postupoláno dle
daňoyého řádu.
při uněně ltvalého pobvtu z naší obce ie třeba
Wótit nó.lobu na o.|Da.l na obecní úřa.l ! ! !!

Poplalek za komunální odpad -
připomínáme, že splatnost 1- splótlE byla
splalná k ] 5_3 _ a druhá polovina poplatku
bude splalná k ]5_8_20]8. Kdo nemó
zaplaceno, uhřad'íe co nejdříye, ušetříte si tím
zbytečné problémy s vymóháním nedoplatl,;u_

Jakjsle si ítrlozí fiohli všimaout zósadní
změny při sběru nebeqečných složek odpadů,
již nóm svozold Jirma heodebířá
eleLrroznřízehi ( leleýize. lel ice, lysavflče
apod.), Píolo je íutné, abychoh se ýšichni
,tlučili ýl)užíýnl tzý, 4)ětný odbět
eleklrczařízení, kíerý při koapi nového
spotřebiče stejně zapl.rtíme ý cehě ýýrobkrL
Jok jsme psali v miaulém čisle qlravodaje,
obec uzaýřela srrllouýu srtíhou ÁSEKOL na
zpětllý oíIběr elektm, klle se bude ie.lnat
oýšeh jen o hrehší sPotřebiěe ( budou t, obci 2
ks čefýe ých kohlejhelů I. sběné n ísto
pn*oýišlě kravilld Příchovice a 2. sběrné
tlrísto ý Marlinském ú.lolí, ploío lírrrto

žádáue všechny, aby u uýměny lednic a
televiď využívoli služby z poplatku za zpětltý
odběr ( i l,tlyž Vdm poýeze noýý spoiebič
např, přepraýní sIužbl PPL, GEIS apod.),jen
je polřebi u objeďnání novélto spotřebiče
uvést, že chcete slorý spotřebič otlýézt).

Bohužel červené kontejnery dle nejčerstvějších
informací ne§tnihne fiIma přistavit do
prázdnin, tak musíme počkat,

veškeré informace týkající se odpadového
hospodářstvi vám podá p, Čermáková, tel,
483399035. mob.608539426
e-mai] : cermakova.evidence@seznam.cz



INFORMACE OÚ

Posledni úkony vidimace a legalizace, výpisy
z Czech Pointu jsou plováděny 30 minut před
koncem pracovní doby OÚ Kořenov

V připadě problému s příjmem TKR ( televizní
kabelová rozvod) a poruch veřejného osvětlení
volejte:
p.Do|ežal:.177 714 414

MUDr. Soukun Jiří

zdťclýoíkí středisko koře oy|

Na odboru ťstavby ná obecním úřadě
dochází opět ke změnám. Do odvolání bude
odboř výstavby pří§tupný pouze :

Pondělí
středa

7.00 - 11.00 hodin
7.00 - 11.00 hodin

te1,736 447 496

zdraýotní středisko Harťachoý :
tel. 734 558 247

e-mail: !t§]Eybela!9!9!!y4z

Redakce Kořenoýského zpruvo.|aje přeje
všem čtendřům krósné a slunečné píázíIni y.

Vydává Obecní úřad Kořenov
červen 2018

šéfredáktoř : pelc st2nislav
MK čR A 10456

pobočka české poštv v bur|ově obecního
úřadu kořenov
(vchod z parkoviště) - provozní doba :

9.00 - 11.00 14.30 _ 16.30 hodin

tel: 483 399 129

cena vodného a §točného pro Obec
Kořenov od 1.1.2018 do 31.12,2018 ,
schválena usne§ením č.i 138/17

vodné 23,- Kč/ l m3 vč. DPH
stočné 39,- Kč/ 1 m3 vč. DPH

,,,\l


